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SMOLIVECKÝ 
MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, 

Starý Smolivec, Radošice, Budislavice a Dožice
 

 

Znovuotevření hospody 
v Mladém Smolivci 

Jistě už všichni víte, že v Mladém Smolivci byla 
hospoda na několik dní uzavřena. Její původní majitelé 
(Kačka Marková s rodiči) se rozhodli, že ji už dále vést 
nebudou. Hospoda osiřela a všichni mladosmolivečtí 
štamgasti doufali, že se brzy objeví nějaký zájemce. 

Přihlásili se rovnou dva zájemci – Simča Beránková 
(hospodská v Dožicích) a Thai Ba Diep. Oba zájemci byli 
pozváni do zasedací místnosti obecního úřadu 5. ledna 
2015, kde proběhla veřejná volba - přítomní měli možnost 
se k budoucí obsluze v naší hospodě vyjádřit a zvolit si, 
koho tu chtějí. Vyhrála Simča Beránková. Na schůzi 
zastupitelstva (15. ledna 2015) bylo toto rozhodnutí ještě 
schváleno zastupitelstvem. 

Dnem D se stal pátek 16. ledna. Dveře hospody se 
znovu otevřely přesně v 15:00. 
Simča si na pomoc přivezla posilu – 
Evinu (je její pravou ruku v dožické 
hospodě), a dobře udělala. Sešlo se 
zde totiž přes 30 návštěvníků (což 
znamená narváno). ….  

Pokračování na straně 3 
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Plzeň 2015: Evropské hlavní město kultury 

Jak jistě všichni víte, letošním rokem se stala Plzeň Evropským hlavním městem  
kultury. Ale už málokdo ví, co tento titul obnáší. Hlavní ideou tohoto titulu je sbližování 
evropských národů. S touto myšlenkou přišla řecká ministryně kultury Melina Mercouri v 80. 
letech minulého století. Od roku 1985 do roku 1999 se tento titul nazýval pouze Evropské 
město kultury, ale v roce 2000 se přejmenovalo na Evropské hlavní město kultury a bylo 
financováno programem Kultura 2000. Ve stejném roce se evropský parlament rozhodl 
začlenit tuto událost v rámci Evropského společenství a představil nový postup při výběru 
měst. Titul je vždy na jeden rok propůjčován Evropskou unií dvěma městům, která tak mají 
možnost představit celé Evropě svůj kulturní život a jeho rozvoj. Původně byla tato města 
volena na základě kulturní historie, naplánovaných akcí a schopností podpořit projekt 
finančními prostředky. Ale nová studie z roku 2004 považuje udělení titulu spíše jako podnět 
ke kulturnímu vývoji a změnám v daném městě. 

Spolu s Plzní se Evropským hlavním městem kultury stal i belgický Mons. Celoroční 
program Evropského hlavního města kultury vytváří prostor k podpoře Plzně jako nového 
mezinárodního kulturního centra. Svět uvidí, uslyší a ochutná krásu jedinečného setkání 
tradice a inovace. Připomínka ikonických osobností spojených s kulturním a tvůrčím životem 
Plzně s kombinací originálních nápadů organizátorů a umělců z celé Evropy. Tímto vytvoří v 
programu jedinečný mix velkých i malých událostí, kulturních akcí pro širokou veřejnost i 
úzce zaměřené publikum.  

Pokud jste se z nějakého důvodu nezúčastnili oslav zahájení a otevření Plzně 2015, 
nebo jste neviděli přímý přenos v televizi, ráda Vám zde popíšu průběh těchto oslav. 

Slavnostní otevření města Plzně probíhalo od 16. 1. 16:00 do 18. 1. 2015 23:00. 
V pátek odpoledne se uskutečnila vernisáž výstavy Ateliér Jiřího Trnky představující jeho 
dílo jakožto rodáka a velikána filmové animace a loutkářství. V podvečer se pak Plzeň 
připojila k celosvětové oslavě narozenin umění Art´s Birthday. Součástí programu také bylo 
několik koncertů propojující hudební oblasti jako například barokní Händelovy kantáty s 
českým libretem Ladislava Čumby. V sobotu, v hlavním dnu oslav, se v 18 hodin poprvé 
rozezněly nové zvony na katedrále sv. Bartoloměje. Jedná se o zvony, které padly za oběť II. 
světové válce a na své místo se vrátily po dlouhých 70 letech. První částí sobotního 
programu, nazvanou Prameny, se uskutečnily 4 průvody, které reprezentovaly to nejlepší, co 
Plzeň nabízí a zároveň symbolizující 4 řeky protékající městem. Účastníci se na připravených 
shromaždištích dočkali programu, který je zahřál, pobavil a připravil na cestu do města. 
V programu byly například připraveny historické vozy MHD, pivovarské vozy, sportující 



ÚNOR 2015  Číslo 54; ročník VI 

3 

mládež reprezentující více než 20 druhů sportů apod. Druhou částí, pojmenovanou Symfonie 
zvonů, kde se návštěvníci na náměstí Republiky mohli podívat na obrazy, které vykreslila 
projekce na fasády domů kolem náměstí a stěnu katedrály společně s hudebním doprovodem 
od nejvýznamnějšího českého současného skladatele a dirigenta Marka Ivanoviče. Vrcholem 
tohoto večera bylo, jak jsem již zmiňovala, první rozeznění nových zvonů na katedrále sv. 
Bartoloměje. Třetí část, s názvem Otevřená Plzeň, byla plně v režii návštěvníků. Ti se mohli 
zajít podívat do prostor historických domů, kulturních sálů, muzeí, galerií, knihoven, 
hospůdek a hudebních klubů. Pro otužilé jedince byl připraven venkovní ledový bar 
plzeňského sochaře Františka Bálka a dále teplé nápoje a ochutnávky evropské i české 
kuchyně. V neděli proběhla závěrečná část oslav otevření. Jednalo se o možnost projít si 
méně známe kouty města, nebo návštěva zajímavých kulturních cílů Plzně. Program byl 
zakončen koncertem plzeňské skupiny Mandrage. 

Plzeň 2015 nabízí bohatý program divadel, festivalů, koncertů, výstav a sportovních 
akcí na celý rok její kulturní vlády. Proto určitě neváhejte a podívejte na internetové stránky 
http://www.plzen2015.cz/cs/program, kde si určitě něco vyberete i Vy. Plzeň od nás není 
daleko, a tak by se každý z nás mohl alespoň 1x v roce podívat na její kulturní dědictví a 
zároveň ho i malinko podpořit. 

Aneta Slavíčková 

Pokračování z titulní strany 

Ten den se také konala výborová schůze SDH Mladý Smolivec, takže se do hospody 
vypravilo i několik hasičů. To znamenalo spoustu žíznivých návštěvníků (nemusím snad 
připomínat, jak rádi hasiči hasí svou žízeň). 

Myslím, že otevírací den se vydařil, pro Simču to byl takový křest ohněm, štamgasti si ji 
rovnou prověřili a bylo příjemné vejít dovnitř a vidět hospodu narvanou k prasknutí. 

A nyní jsem si pro Vás připravila rozhovor se Simčou: 

Váhala jsi, zda se budeš o hospodu v Mladém Smolivci ucházet? 
„Váhala jsem hodně, bylo to vážné rozhodnutí. Váhala jsem hlavně kvůli tomu, jak 
to budu všechno stíhat.“ 

Co tě nakonec přimělo k tomu, abys do toho šla? 
„Prostě jsem to chtěla zkusit. :-)“ 

Podle čeho ses rozhodovala, která z vás dvou (tedy jestli ty nebo Evina) přesídlí z 
Dožic do Mladého Smolivce? 

„Já jsem se ještě pořádně nerozhodla. :-) Nejspíš se tu budeme střídat.“ 
Jaký máš pocit z otevíracího dne? 

„Byl náročný. Přišla velká spousta lidí, což mi udělalo velkou radost. Měla jsem 
strach z toho, jak to bude probíhat a hlavně jak mě jako novou hostinskou místní 
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přijmou. Přijetí naštěstí proběhlo přátelsky. S mnoha návštěvníky jsem si ještě ten 
večer potykala. :-)“ 

A moje poslední otázka: Líbí se ti tu? 
„Líbí se mi tady moc. Jsou tu moc příjemní štamgasti. Jsem ráda, že jsem to tu vzala. 
:-)“ 

Děkuji za rozhovor. 
Karolína Černá 

Výroční valná hromada SDH Starý Smolivec 
V sobotu 3. ledna 2015 se konala v mysliveckém areálu v Nivicích výroční valná 

hromada hasičů ze Starého Smolivce. Zahájení proběhlo uctěním památky zesnulých, 
přivítání hostů z Radošic, starostky Evy Kubové a delegáta okresního sboru hasičů Plzně-jihu 
pana Sýkory. Následovala volba volební a návrhové komise. Volební komisi budou tvořit 
pánové Solar, Mareš a Panuška. Návrhová komise bude ve složení Matoušek Josef, Krejčík 
Stanislav a Panýrek Pavel mladší. Dalším bodem byla zpráva o činnosti sboru za rok 2014, 
kterou přednesl Pavel Panýrek starší. Ve zprávě o hospodaření nás zahrnul čísly Karel 
Nesveda a se zprávou kontrolní a revizní rady nás seznámil pan František Panýrek. 
Následovala volba výboru a revizní rady sboru hasičů. Do výboru byli zvoleni jako: starosta 
Pavel Panýrek st., náměstek starosty Stanislav Krejčík, jednatel Miroslav Slavíček, hospodář 
Karel Nesveda, velitel družstva Pavel Cheníček, zástupce velitele družstva Pavel Krátký, 
preventista Libor Petřík, strojník Michal Panýrek a člen Miroslav Dražan. Kontrolní a revizní 
radu budou nadále tvořit pan František Panýrek a pan Karel Cheníček. Návrh plánu činnosti 
SDH na rok 2015 si vzal na starost jednatel sboru Miroslav Slavíček. Mezi tyto návrhy 
zahrnul: údržbu hasičského zázemí a techniky, účast na okrskovém cvičení v Dožicích u 
příležitosti 120. výročí založení hasičského sboru, účast na druhém ročníku Memoriálu 
Františka Šlaise v Mladém Smolivci, uspořádání Dětského dne na fotbalovém hřišti ve 
Starém Smolivci ve spolupráci s obcí Mladý Smolivec a TJ Starý Smolivec, tradiční 
Josefovskou zábavu, brigádu v lese pro OÚ Mladý Smolivec, zájezd za kulturou 
(divadlo,muzikál). 

Na konferenci SDH, konanou dne 14.3.2015 v Železném Újezdě, byl zvolen jako 
delegát pan Libor Petřík. Na výroční valnou hromadu Okrsku Mladý Smolivec, která se bude 
konat 13. února 2015 v Dožicích, pojedou 3 delegáti ze sboru, Panýrek Pavel st., Slavíček 

Miroslav a Nesveda Karel. Během diskuse dostala slovo starostka Eva Kubová, hosté z 
Radošic, předali se dary jubilantům sboru a začalo se podávat jídlo, brambory s 

přírodním plátkem masa a zeleninovou oblohou, o které se postarala paní 
Strejcová a Panušková ze Starého Smolivce. 

Na závěr pan Miroslav Slavíček 
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poděkoval mysliveckému sdružení za půjčení jejich prostor, pro uskutečnění této výroční 
schůze. 

Michaela Nesvedová 

 Novoroční pochod na Třemšín 

1.1.2015 se konal 45. ročník Novoročního pochodu na nedaleký 
vrchol Třemšín, který má 827 m. n. m. Třemšín je vrchol v jižní části 
středočeského pohoří Brdy, v katastrálním území Voltuš. S výškou 827 
m n. m. je to nejvyšší bod jižních Brd a přirozená dominanta 
Třemšínska. Na vrcholu se nachází zbytky středověkého hradu 
Třemšína a chátrající dřevěná vyhlídková věž. 

Každý se mohl rozhodnout, jestli vyrazí v dopoledních 
hodinách nebo odpoledních. Akce trvala celý den. 

My jsme se vydali až po novoročním obědě, který 
představoval čočku s uzeným masem. Autem jsme dojeli do vesnice 
Mýta, aby byla nějaká změna od minulého roku, kdy jsme šli od 
hájovny za Roželovem. 

Počasí nám přálo, a proto nebyl důvod sedět doma. Procházka byla 
příjemná, potkali jsme spoustu známých lidí. Musím říct, že se lidé sešli v hojném počtu. 

Bohužel na vrcholu rozhledny Třemšín nebyl pěkný výhled, který způsobila mlha. 
Každý z návštěvníků si mohl zakoupit občerstvení v podobě teplých i studených nápojů, 
nechyběla ani klobása. Kdo chtěl, mohl si vzít Památeční pohlednici. Cesta byla ušlapaná a 
kluzká, proto jsem cestu zpátky z rozhledny vzdala a svezla jsem se po zadku. 

Celý výlet se vydařil, moc se nám líbilo a těšíme se na příští rok.  

Veronika Straková 

Recept pro všechny, kteří si v novém roce dali předsevzetí, že shodí nějaká ta 
kila. Velmi dietní a lahodný pokrm. Pokud máte radši vepřové, lze udělat i z 

vepřového. 

Kuřecí rolatiny se špenátem pečené v troubě 
Ingredience 
4 kuřecí prsa 
strouhanka na obalení, můžete do ní přidat sušené oregáno s bazalkou 
2 lžíce strouhaného parmezánu 
3 bílky 
1 balení baby špenátu (400 g) 
1 kelímek sýru ricotta 
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1 mozzarela 
olivový olej  
1 plechovka drcených rajčat 
sůl a pepř 

Příprava 
Předehřejte si troubu na 200 °C. Kuřecí prsa si rozkrojte podélně 

na poloviny tak, aby jste si vytvořili tenčí plátky, osolte je a opepřete. V 
misce si smíchejte okořeněnou strouhanku a parmezán. Špenát přelijte 
horkou vodou, aby ztratil svůj objem a vyždímejte přebytečnou vodu v 

cedníku. Špenát si v další misce smíchejte s riccotou a 1 
vaječným bílkem. Špenátovou směs vrstvěte na kuřecí plátky, 
plátky zaviňte, namočte ve zbývajících bílcích a obalte je ve 
strouhankové směsi a vložte do pekáčku pokapaného 
olivovým olejem volným koncem dolu. Pečte v troubě 25 
minut, potom rolky přelijte rajčaty a poklaďte mozzarelou 
nakrájenou na plátky, zapečte dalších 5 minut. Podávejte 
nejlépe s nějakým dobrým salátem. 

 

DDáámmsskkáá  jjíízzddaa  aanneebb  „„OOssllaavvaa  MMDDŽŽ  ttrroocchhuu  jjiinnaakk““,,  
kktteerráá  ssee  kkoonnáá  vv  ssoobboottuu  ddnnee  

77..  bbřřeezznnaa  22001155  oodd  1144..0000  hhoodd  vv  KKuullttuurrnníímm  ddoomměě  vvee  SSttaarréémm  SSmmoolliivvccii  
  

PPrrooggrraamm::  

  KKoonncceerrttnníí  vveerrzzee  mmuuzziikkáálluu  
MMAAMMMMAA  MMIIAA  
  UUmměělleecckkéé  vvyyssttoouuppeenníí  
  DDeecchhoovváá  kkaappeellaa  OOttyy  HHeelllleerraa  
  

  

OOddjjeezzdd  aauuttoobbuussuu::  

••  MMllaaddýý  SSmmoolliivveecc    1133..1155  
••  BBuuddiissllaavviiccee      1133..2200  
••  DDoožžiiccee        1133..2255  
••  RRaaddooššiiccee      1133..3300  
NNáávvrraatt  aauuttoobbuusseemm::  

••  PPrraavvdděěppooddoobbnnýý  --  kkoolleemm  1188..0000  hhoodd  
SSrrddeeččnněě  zzvveemmee  žžeennyy  ii  mmuužžee  oobbccíí  MMllaaddýý  SSmmoolliivveecc,,  SSttaarrýý  SSmmoolliivveecc,,  RRaaddooššiiccee,,  DDoožžiiccee  aa  

BBuuddiissllaavviiccee  nnaa  mmaalloouu  ddáámmsskkoouu  jjíízzdduu  

  

OObbččeerrssttvveenníí  zzaajjiiššttěěnnoo..  VVeezzmměěttee  ss  sseebboouu  ppoouuzzee  ddoobbrroouu  nnáállaadduu.. 

 

 

Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 
Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová, 
Michaela Nesvedová 
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Supervize jako možnost podpory pedagogům 

V rámci projektu Partnerstvím k využití potenciálů venkova se 16. prosince 2014 v 
Základní škole ve Spáleném Poříčí uskutečnil seminář Supervize jako jedna z možností 
podpory pedagogům, pod vedením dlouholeté lektorky a supervizorky PhDr. Václavy 
Masákové, vedoucí psychologické poradny v Praze. Seminář byl určen pedagogům ze škol v 
území MAS svatého Jana z Nepomuku a těší nás, že jsme na semináři mohli přivítat z každé 
školy v území její zástupce. 

Téma semináře či nápad na realizaci takto zaměřené akce vznikl na základě analýzy 
škol realizované v rámci přípravy strategie rozvoje území MAS a rozhovorů s jejich 
představiteli, kteří téměř jednotně uvedli, že se jen velmi těžko potýkají s nárůstem 
patologických jevů u žáků a je čím dál tím složitější se s těmito jevy vypořádat nejen 
prakticky, ale hlavně emocionálně. Fenomén „přetížení“ pedagogických pracovníků souvisí i 
s narůstající administrativní zátěží škol, s integrací žáků s nejrůznějšími speciálními 
potřebami a především s faktem, že zejména v menších školách v území je samozřejmostí, že 
pedagog vede ve svém volném čase a bez nároku na odměnu kroužek či volnočasovou 
aktivitu pro děti a mládež. 

Náš seminář měl za cíl představit účastníkům supervizi jako jednu z možností podpory 
a prevenci syndromu vyhoření a umožnit jim „zažít“ supervizi. Metodou Bálintovské skupiny 
si účastníci mohli zkusit najít jistý nadhled na konkrétní problém na pracovišti, se kterým do 
skupiny přispěli a získali inspiraci k jeho řešení skrze nápady ostatních účastníků skupiny. 

Doufejme, že si supervize a další podpůrné metody díky naší malé a jistě ne poslední 
ochutnávce najde cestu do škol v našem území a ulehčí a zkvalitní práci pedagogů. 

Děkujeme řediteli Základní školy ve Spáleném Poříčí Mgr. Jiřímu Šefflovi za 
poskytnutí zázemí školy pro konání semináře. 

Adéla Mašková a Michal Arnošt 

Lokální produkty v e-shopu Venkovské tržnice 
www.venkovskatrznice.eu 

Také pozorujete, jak u nás v posledních letech postupně zanikají drobné prodejny, 
malé provozovny a řada živnostníků ukončuje své podnikatelské aktivity? A to i přesto, že 
většina z nás prý upřednostňuje při nakupování lokální výrobky a služby. Zdá se, že zrovna v 
tomto případě je cesta od slov k činům daleká. 

I proto se MAS svatého Jana z Nepomuku pustila do realizace projektu Venkovská 
tržnice, jehož záměrem je podpora místních podnikatelů, živnostníků i drobných producentů. 
Již v loňském roce jsme do většiny domácností regionu distribuovali Katalog podnikatelů a 
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neziskových organizací. V elektronické verzi jej najdete na 
www.venkovskatrznice.eu/katalog. Častokrát pomůže i s tím, s čím si v hospodě neví rady. 

Další aplikací připravenou pro všechny lokální producenty a prodejce je elektronický 
obchod. Chcete-li využít e-shop jako prodejce, stačí se zaregistrovat, zadat informace o 
výrobcích, či službách, cenách a případně nahrát fotografie. Registrace i prezentace výrobků 
je bezplatná. Více informací najdete na www.venkovskatrznice.eu/e-shop, nebo vám je rádi 
poskytneme na e-mailu: mas.nepomucko@seznam.cz a tel.: 602 334 882. 

V e-shopu území Nepomucka a Spálenopoříčska je zaregistrováno již 15 subjektů. 
Patří mezi ně i: 

Andělská zahrada 

Paní Alena Gajdušková z Kramolína a její „Andělská zahrada“ působí na poli přírodní 
kosmetiky a podpůrných bylinných 
prostředků vyráběných ručně dle tradičních 
receptur. Při výrobě jsou používány jen 
nejkvalitnější přírodní suroviny 
a technologické postupy popsané ve starých 
receptářích a herbářích. Přidanou hodnotou je 
fakt, že většina surovin pochází z místních 
zdrojů, například med a vosk od včelaře, 
rouno a ovčí tuk z chovu paní Gajduškové, 
část bylin z jejího vlastního výpěstku či sběru. 
Pokud byste chtěli proniknout do tohoto oboru, v letošním roce proběhnou navazující kurzy 
přírodní kosmetiky lektorované samotnou paní Gajduškovou. Zájemci se mohou již nyní 
předběžně hlásit popřípadě získat informace na mailu: andělská.zahrada@seznam.cz. 
Nabídka produktů této značky je velice široká, zahrnuje mimo jiné hojivé masti, ústní vody, 
tuhé parfémy, mýdla aj. Vy si můžete výrobky prohlédnout či objednat na: 
http://www.venkovskatrznice.eu/e-shop/obchod/1074/Andelska-zahrada 

Petra Šampalíková a Michal Arnošt 

Venkovská tržnice 


